
Protokół  Nr XXXIV/2009
z sesji Rady Gminy Barciany

odbytej w dniu 29 października  2009 r.

Obradom  sesji  przewodniczył  Przewodniczący  Rady  Gminy  –  Henryk  Nosek.  Sesję 
rozpoczęto o godz.  1200,  a  zakończono o godz.  1510 .W obradach Rady Gminy na 15 Radnych 
uczestniczyło 15 Radnych.   

Porządek obrad:
1.    Otwarcie i stwierdzenie quorum.
2.    Powołanie sekretarza obrad.
3.    Przedstawienie porządku obrad sesji oraz ewentualne jego zmiany.
4.    Informacja Wójta Gminy o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między  
       sesjami.
5. Interpelacje i zapytania Radnych.
6.  Projekt  uchwały  w  sprawie  przeznaczenia  środków  z  gminnego  Funduszu  Ochrony 

Środowiska  i  Gospodarki  Wodnej  na  częściowy  zwrot  wydatków  poniesionych  na 
zainstalowanie indywidualnych oczyszczalni ścieków na  terenie Gminy Barciany.

7. Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.
8. Projekt  uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowej  taryfy  dla 

zbiorowego  zaopatrzenia  w  wodę  i  zbiorowego  odprowadzania  ścieków  na  terenie  gminy 
Barciany.

9. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach 
sprawdzianu i egzaminów - Sekretarz Gminy. 

10. Przedstawienie protokołu z kontroli Gminnego Ośrodka Kultury. 
11.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.
12.  Wolne wnioski i informacje.
13. Wnioski mieszkańców. 
14. Sprawy różne.
15. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy.
16. Zakończenie obrad.

Przebieg sesji:

Ad. 1. Przewodniczący Rady Gminy – Henryk Nosek otworzył obrady XXXIV sesji Rady Gminy 
Barciany.  Powitał  Radnych,  Wójta  Gminy,  Sekretarza,  Skarbnika,  zaproszonych  gości, 
kierowników i dyrektorów, sołtysów oraz wszystkich przybyłych osób / listy obecności Radnych i 
sołtysów stanowią  załączniki  do  protokołu  /.  Stwierdził,  że  obrady sesji  są  prawomocne  –  na 
ustawowy skład Rady obecnych jest 15 Radnych. 

Ad. 2. Na sekretarza obrad Przewodniczący powołał Radną Mariolę Szewczyk.

Ad. 3. Następnie Przewodniczący Rady przedstawił porządek obrad sesji. Zapytał czy są uwagi do 
przedstawionego porządku. 

Uwag nie zgłoszono.

Przewodniczący  Rady Gminy  poddał  porządek  obrad  pod  głosowanie.  W głosowaniu  jawnym 
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porządek obrad został przyjęty jednogłośnie 15 głosów za.
 
Ad. 4. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o przedstawienie informacji 
o realizacji podjętych uchwał Rady Gminy i działaniach między sesjami.

Wójt Gminy przedstawił informację / informacja stanowi załącznik do protokołu /.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawienie informacji.    

Ad. 5. Interpelacje i zapytania Radnych.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie i interpelacje i zapytania Radnych.

Radny Wiesław Gajdowski odniósł się do inwestycji wieloletnich - zapytał na jakim etapie ma się 
budowa sali gimnastycznej w Barcianach. 
 
Więcej interpelacji i zapytań nie zgłoszono.

Ad. 6. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta Gminy o omówienie pierwszego 
projektu uchwały w sprawie przeznaczenia środków z gminnego Funduszu Ochrony Środowiska i 
Gospodarki Wodnej na częściowy zwrot wydatków poniesionych na zainstalowanie 
indywidualnych oczyszczalni ścieków na  terenie Gminy Barciany.

Wójt  Gminy-  Łukasz  Wiśniewski  powiedział,  że  sprawa dotyczy przeznaczenia  środków, które 
mamy  zabezpieczone  na  Gminnym  Funduszu  Ochrony  Środowiska.   To  Rada  decyduje  o 
przeznaczeniu tych środków na cel  tj.  na dofinansowanie budowy oczyszczalni.  Regulamin jest 
przygotowany przez Wójta i będzie wprowadzony zarządzeniem. Zmieniają się zasady i od stycznia 
przyszłego roku fundusze przestają istnieć. Wiąże się to z reformą ustawy o finansach publicznych. 
Pieniądze staną się dochodem gminy i będą bezpośrednio pochodziły z budżetu gminy.  Póki co nikt 
nie wie jak to powinno funkcjonować i w przyszłości dalej finansować. Środki aktualna wysokość 
na  ten  rok  82  tys  zł.  Wójt  przygotowując  regulamin  oraz  wysyłając  ankiety dla  mieszkańców 
zakładał,  że  dofinansowanie  będzie  wynosić   70  %  albo  maksymalne  dofinansowanie  7  tys. 
Przekaże projekt regulaminu i będzie można przedyskutować. Dofinansowanie przysługuje osobie 
fizycznej.  Powiedział  o  procedurze  zgłoszenia  budowy  oczyszczalni.  Dodał,  że  jest  duże 
zainteresowanie mieszkańców dofinansowaniem. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  -  Wacław  Nowicki  powiedział,  iż  z  radością  stwierdza,  że 
uchwała  była  oczekiwana,  bo  reguluje  gospodarkę  ściekami  oraz  dotyczy obywateli  gminy.  W 
pierwszym etapie oczekiwałby koncepcji kanalizacji  na terenie gminy. Ale ma nadzieję, że będzie 
w tej koncepcji wariant budowy oczyszczalni indywidualnych. Pieniądze bedą pochodziły z gminy, 
ale  nie  są  łatwe.  Powiedział,  że  urzędnicy będą  kontrolować.  Jest  za  taką  uchwałą.  Oby tylko 
znalazły się pieniądze na przyszły rok. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za dyskusję i  poprosił  przewodniczących  komisji  o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 
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Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała  za przyjęciem projektu uchwały - jednogłośnie wszyscy za.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali   za  przyjęciem  projektu  uchwały 
jednogłośnie wszyscy za.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta jednogłośnie 15 głosami 
za.  / uchwała stanowi załącznik do protokołu / 

Ad. 7. Następnie Przewodniczący Rady Gminy poprosił Skarbnik Gminy o omówienie projektu 
uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2009r.

Skarbnik Gminy - Stefania Kosińska omówiła projekt uchwały. Omówiła dotacje: projekty szkół – 
„Radosna szkoła na deszcz”, dotacje dla GOPS, na stypendia socjalne. Wydatki: zmniejszenie na 
inwestycji budowa kotłowni na biomasę w Barcianach – po całkowitym rozliczeniu pozostało 70 
tys, które przesunięto na drogi, zwiększone środki na fundusz płac robót publicznych, przekazanie 
dotacji  na  LGD  –  część  przekazana  na  te  składkę  pochodzi  ze   zwrotu  środków  z  EkoBart, 
zmniejszone środki na OSP a zwiększone środki na usługach w szkole podst w Drogoszach, bo 
ogrzewają  remizę,  zwiększenie  na  usługi  w  OSP,  a  zmniejszone  na  remontach.  Dział  801 
przesunięcia na prośbę dyrektorów. GOPS otrzymał dotację 438,940 – 150 tys własne, zmniejszono 
90 tys z własnych i zwiększenie na DPS, dodatków mieszkaniowych i wynagrodzenia osobowe. 
Dotacje – Radosna Szkoła, zwiększenie środków na GOPS, na dożywianie, wyposażenie stołówek, 
zwiększenie opłat za opiekę osób starszych, środki na stypendia, refundacja dla członków komisji – 
refundacja za uczestniczenie w pracach komisji na nauczyciela mianowanego. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jednogłośnie  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
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zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 15 głosami za, głosów 
przeciw i wstrzymujących się nie było / uchwała stanowi załącznik do protokołu / . 

Ad.  8.  Następnie  Przewodniczący  Rady  Gminy  poprosił  Wójta  Gminy  o  omówienie  projektu 
uchwały  w  sprawie  przedłużenia  czasu  obowiązywania  dotychczasowej  taryfy  dla  zbiorowego 
zaopatrzenia w wodę i zbiorowego odprowadzania ścieków na terenie gminy Barciany.

Wójt Gminy -  Łukasz Wiśniewski powiedział, że Kierownik Zakładu Gospodarki Komunalnej i 
Mieszkaniowej  wystapił  z wnioskim o przedłużenie  czasu obowiązywania taryf.  Powiedział,  że 
taryfy można przedłużyć, natomiast dopłaty trzeba zatwierdzić odrębną uchwałą.  Tyle, że budżet w 
przyszłym roku będzie mniejszy o 2 mln zł.  Dopłacamy teraz 68 tys. A dochody budżetowe na 
przyszy rok budżetowy są o wiele niższe: podatek rolny wynosić będzie 34,10 za kwintal żyta, czyli 
stanowi to o 1 mln 400 tys mniej do budżetu. Subwencja oświatowa także uległa zmniejszeniu o 
ponad 400 tys zł. Powiedział, że na dzień dzisiejszy cena wody to 2,50 zł za 1m3, a ścieki 3,96 zł za 
1 m3.  

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i zapytał czy ktoś chce zabrać głos. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  -  Wacław  Nowicki  powiedział,  iż  analizaując  propozycję 
doszedł do wniosku iz ZGKiM opanował sytuację wodno - kanalizacyjną, ponieważ wnioskuje o 
przedłużenie taryf. Powiedział, że nasze działania przez poprzednie lata miały na celu opanowanie 
sytuacji. Rada Gminy stoi przed dylematem dopłaty do różnicy ceny ścieków, bo, jak powiedział, 
gdy jest  portfel  pełny to  nie  ma problemu,  gorzej  jak tych pieniędzy brak.  Dodał,  że  uchwały 
okołobudżetowe sa znaczące, sa to niewielkie kwoty, ale mają wpływ na budżet. Powiedział, ze nie 
chce prowokować aby rada podnosiła stawki,  ale chce by zastanowić się nad konsekwencjami, 
Powiedział,  że  stawki  nie  były  podnoszone  przez  4  lata  jedynie  w  ubiegłym  roku.  Dodał,  że 
rozpoczynamy  procedure  przyjmowania  uchwał  okołobudżetowych.  Apeluje  do  radnych,  aby 
rozsądnie rozpatrywać stawki. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie i poprosił przewodniczących  komisji o 
przedstawienie opinii poszczególnych komisji. 

Przewodnicząca  Komisji  Finansów  i  Budżetowej  –   Ala  Wierzbicka  powiedziała,  że  Komisja 
głosowała jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały.    

Przewodnicząca  Komisji  Oświaty,  Kultury,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -   Elżbieta  Machniak 
powiedziała, że członkowie komisji głosowali jednogłośnie za przyjęciem projektu uchwały. 

Przewodnicząca  Komisji  Samorządu,  Porządku  Publicznego  i  Ochrony  Środowiska  –  Teresa 
Nowicka  powiedziała,  że  członkowie  komisji  głosowali  jwiekszość  za  przyjęciem  projektu 
uchwały. 

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za przedstawione opinie. Zapytał czy jeszcze ktoś chce 
zabrać głos przed głosowaniem. W związku z brakiem pytań odczytał projekt uchwały, po czym 
poddał ją pod głosowanie. W głosowaniu jawnym uchwała została przyjęta 14 głosami za, głosów 
przeciw nie było i 1 głosie wstrzymującym / uchwała stanowi załącznik do protokołu / .     
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Ad. 9. Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych za poprzedni rok szkolny, w tym o wynikach sprawdzianu i egzaminów.

Sekretarz Gminy - Anna Tereszko przedstawiła  informację o stanie realizacji zadań oświatowych 
za poprzedni rok szkolny,  w tym o wynikach sprawdzianu i  egzaminów. Informacja ta stanowi 
załącznik do protokołu. 

Pani Emilia Żelichowska - inspektor w Urzędzie Gminy w Barcianach przedstawiła informację o 
edukacji małych dzieci w Gminie Barciany w formie prezentacji - prezentacja stanowi załącznik do 
protokołu.

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski podziękował za przedstawione informacje.

Przewodniczący Rady Gminy podziękował za omówienie.

Ad. 10.  Przewodniczący Rady Gminy poprosił o przedstawienie  protokołu z kontroli Gminnego 
Ośrodka Kultury. 

Zastępca  Przewodniczacego  Komisji  Rewizyjnej  -  Ala  Wierzbicka  przedstawiła  i  odczytała 
protokół  z  kontroli  Gminnego  Ośrodka  Kultury  w  Barcianach./  protokoł  z  kontroli  stanowi 
załącznik do protokołu/    
          
Ad. 11.Odpowiedzi na interpelacje i zapytania Radnych.

Wójt  Gminy  -  Łukasz  Wiśniewski  udzielił  odpowiedzi  na  interpelację  radnego  Wiesława 
Gajdowskiego.  Powiedział,  że  inwestycja  -  budowa sali  gimanstycznej  jest  w planie,  jednakże 
Gmina  Barciany  nie  otrzymała  dofinansowania  z  Urzędu  Marszałkowskiego,  a  ze  środków 
gminnych jest  nie  do wykonania.  Dokumentacja budowy sali  jest  i  opiewa na kwote 6 mln zł. 
powiedział, że na przyszły rok jest mało realna budowa tej sali, bo m.in. stawka za 1 q żyta jest 
mniejsza i wynosi 34,10 zł a co za tym idzie budżet jest mniejszy o 1 mln 400 tys, subwencja 
oświatowa także jest mniejsza o 400 tys, czyli dochody ogółem mniejsze o 2 mln zł. Powiedział, że 
na ten dzień jest sceptycznie co do realizacji tej inwestycji.

Radny Wiesław Gajdowski powiedział, że odpowiedź Wójta satysfakcjonuje go, ale ma obawy co 
do budowy sali gimnastycznej, oby nie była to wizja sali kinowej przy GOK-u. Apeluje, aby szukaś 
środkó  z  zewnątrz,  ażeby rozpocząć  budowę i  rozłożyć  ją  na  etapy.  Pwiedział,  że  płacimy za 
gościnę ludzi z zewnątrz, a moglibyśmy mieć takie możliwosci na miejscu - obsługiwać imprezy i 
zdarzenia.

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że deklaruje, iż będzie poszukiwał środków na to 
finansowanie.  Jednakże  w  chwili  obecnej  jedyne  środki  na  infrastrukture  sportową  są  Urzędu 
Marszałkowskiego.  Powiedział, że zdolności kredytowe mamy, ale nie chodzi chyba o zadłużanie 
się.  Możliwości  inwestycyjne  sa  ograniczone.  Mówimy  o  pilnych  potrzebach  modernizacji 
hydrofornii w Skandawie, Barcianach, ale musimy wybrać, bo nie stać nas na wszystko. Dodał, że 
potrzeby  szkół  przekraczają  o  1  mln  200  tys  założenia  na  rok  przyszły,  nie  licząc  dowozu. 
Powiedział także, że gmina otrzymała zielone światło z Kuratorium Oświaty na tworzenie zespołów 
szkół.

5



Ad. 12.  Wolne wnioski i informacje.

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wolnych wniosków i informacji.

Nie zgłoszono.

Ad. 13. Wnioski mieszkańców

Przewodniczący Rady Gminy poprosił o zgłaszanie wniosków mieszkańców.           

Sołtys Sołectwa Barciany - Pani Magdalena Kopciuch powiedziała, że na powiatowych dożynkach 
w  Srokowie  reprezentacja  sołtysów  z  Gminy  Barciany  zająła  drugie  miejsce  w  konkursie  na 
najsprytniejszego sołtysa. Przekazała dyplom Wójtowi Gminy.

Wójt  Gminy -  Łukasz  Wiśniewski  podziękował  sołtysom za  udział  oraz  podziękował  sołectwu 
Aptynty za przygotowanie wieńca dożynkowego reprezentującego gminę.

Radny Wiesław Gajdowski dodał,  że sołtysi  zdobytą nagrodę pieniężną ufundowaną przez Izbę 
Rolnicz przekazali na rzecz chorego 15-letniego chłopca. 

Sołtys Sołectwa Frączkowo - Leszek Puczkowski prosi,  aby uczulić służby drogowe o częstsze 
kontrole na trasie Kotki - Skandawa.  Prosi także o ułożenie progów zwalniających, gdy już będzie 
położony asfalt na drodze we Frączkowie.       

Więcej wniosków nie zgłoszono.

Ad. 14. Sprawy różne. 

Przewodniczący Rady Gminy odczytał pisma: 
-  z  Warmińsko  Mazurskiego  Urzędu  Wojewódzkiego  w  sprawie  przedłożonych  oświadczeń 
majątkowych za 2008r.
-  od  Społecznego  Komitetu  remontu  drogi  powiatowej  Aptynty  -  Mołtajny-  Święty  Kamień  - 
Łęknica - Wilczyny;
-  od  Naczelnika  Urzędu  Skarbowego  w  Kętrzynie  nt.  weryfikacji  oświadczeń  majątkowych 
dyrektorów, kierowników i radnych z gminy Barciany;
- zaproszenie z Gminy Srokowo na turniej piłki siatkowej.

Nastepnie Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział,  że jest propozycja z Korsz możliwość 
pozyskania  wozu do  OSP.  Jest  to  średni  wóz bojowy w wycenie  wart  30  tys  zł.  Do Korsz  4 
listopada został przekazany nowy samochód. Decyzja Rady Gminy. Zauważył, że należy brać pod 
uwagę podejście ludzi działających w OSP - są bardzo chetni do pracy i do działania.

Przewodniczący Rady Gminy dodał, ż ena kongresie gmin wiejskich, w którym uczestniczył razem 
z wójtem - Wójt z Jonkowo proponował samochód strażacki marki mercedes.

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że była taka propozycja. Samochód jest z lat 70-tych 
i wart 17 tys zł.

Wiceprzewodniczący  Rady  Gminy  -  Wacław  Nowicki  powiedział,  że  ochotniczymi  strażami 
zajmowała  się  Komisja  Samorządu.   Wie,  że  strażacy mają  problemy kadrowe.  Uważa,  że  na 
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komisjach potrzeby powinien wygłosić komendant OSP. Zadał pytania: Czy jest w stanie obsadzić 
ten  pojazd?  Czy jesteśmy w stanie  ponosić  koszty?  Powiedział,  że  ma  wątpliwości  i  chciałby 
uzyskać odpowiedź.

Sołtys  Sołectwa Frączkowo -  Leszek  Puczkowski  powiedział,  że  na  terenie  naszego powiatu  i 
gminy działają koła łowieckie. Kiedyś w gminie działała ubojnia, wnioskuje o jej utworzenia.

Wójt Gminy - Łukasz Wiśniewski powiedział, że nie jest to zadanie gminne, a budynek w którym 
była kiedyś  ubojnia nie jest  gminny.  Dodał,  że być może jest  to dobry pomysł  na rozpoczęcie 
działalności gospodarczej i można pomysł wykorzystać w LGD.

Więcej  spraw różnych  nie zgłoszono.

Ad. 15. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji Rady Gminy.

Przewodniczący Rady powiedział, że protokół z poprzedniej sesji Rady Gminy wyłożony był do 
wglądu pół godziny przed sesją. Zapytał czy są jakieś uwagi do treści protokołu. Radni uwag nie 
zgłosili.  W związku  z  czym  Przewodniczący  poddał  protokół  pod  głosowanie.  W głosowaniu 
jawnym protokół został przyjęty 15 głosami za.   

Ad 16. Zakończenie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad sesji Przewodniczący Rady Gminy zakończył obrady 
XXXIV sesji Rady Gminy, dziękując za udział.  

Przewodniczący Rady Gminy

                                                                                                          Henryk Nosek

Protokolant:
Emilia Żelichowska        
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